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Goedenavond CDA’ers in Zuid-Holland, hier in de studio en thuis,

Dank voor uw vertrouwen om de komende periode uw voorzitter te mogen zijn. Een periode waarin

veel staat te gebeuren.

De verkiezingen voor de gemeenteraad staan alweer voor de deur. Binnen veel gemeentelijke

afdelingen bruist het CDA; tal van lokale politici en leden zijn al hard aan het werk in commissies die

zich bezighouden met het programma, kandidaten en de campagne.

Zij hebben zich vaak al jaren ingezet voor hun gemeente; op het platteland of in de stad.

Het CDA is overal, en heeft ook in de afgelopen jaren laten zien dat wij dé lokale partij zijn;

verbonden met lokale gemeenschappen en met veel betrokken en getalenteerde lokale politici.

Natuurlijk moet het lokaal gebeuren, daar ligt onze basis, en vanuit de provincie gaan we proberen

de lokale afdelingen te ondersteunen waar mogelijk.

In de afgelopen jaren is er een vitale provinciale afdeling opgebouwd met een breed, divers en

ambitieus bestuur.

Mijn dank gaat nadrukkelijk uit naar mijn voorganger Relus Breeuwsma. Die hard gewerkt heeft aan

een sterke organisatie en een goede relatie tussen gemeentelijke afdelingen en provincie.

Op het werk van Relus en het bestuur borduren wij voort. We gaan met elkaar aan de slag om te

bouwen aan een sterk CDA.

Een CDA dat een prachtig verhaal heeft waar velen zich in herkennen. En dat duizenden CDA’ers dag

in dag uit laten zien.

Ook in het provinciebestuur wordt zowel in de provinciale als gedeputeerde staten hard gewerkt aan

onze doelstellingen: op het gebied van woningbouw, versterking van de Zuidhollandse economie,

natuurbeheer en vervoer.

Het huis van Thorbecke kent echter nog een verdieping. En die verdieping staat in brand, en al

kunnen wij er niets aan doen, als inwoners van hetzelfde huis lopen we forse brandwonden op.

Landelijk heeft het CDA zich in de afgelopen periode van een lelijke kant laten zien. Een kant die

velen van ons met afschuw hebben gadegeslagen.

Ik ga niet met u alle ellende doornemen, want de media hebben daar uitvoerig over geschreven.

Het zou de komende maanden moeten gaan om herstel van vertrouwen. En dan gaat het allereerst

om het herstel van vertrouwen van al die duizenden CDA’ers in hun eigen CDA.

En van daaruit kunnen wij het vertrouwen terugwinnen bij onze inwoners in onze gemeenten. En ik

geloof dat dat zeker mogelijk is, omdat het CDA lokaal van enorme positieve betekenis is.

Al die leden, al die lokale, provinciale en waterschappolitici, al die vrijwilligers… zij vormen het CDA.

En veel van hen voelen zich in de steek gelaten door een groep mensen, die zich in de media laat

omschrijven als de ‘partijtop’.
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Tot op de dag weet ik niet precies wie of wat dat is: de partijtop. En dan zijn er ook nog de

zogenaamde ‘bronnen rond de partijtop’. Die spinnen, lekken, lasteren. Vaak worden ze opgevoerd

met lelijke teksten over anderen, bijvoorbeeld over Pieter Omtzigt of andere partijen.

Dat hoort niet bij onze partij. Onze partij is van de ‘normen en waarden’, solidariteit en de verbinding

met de lokale samenleving.

We staan allemaal in relatie tot de ander. Publieke gerechtigheid, gespreide verantwoordelijkheid en

rentmeesterschap zijn fantastische CDA-waarden die in deze tijd misschien wel betekenisvoller zijn

dan dat ze ooit geweest zijn.

Deze waarden zijn met Zij-aan-zij op een gloedvolle manier vertaald naar een verhaal waar ik mij bij

thuis voel en waar ik trots op ben. En met mij velen CDA’ers.

Volop getalenteerde CDA’ers kloppen aan de deur.

Gelukkig hebben een aantal van hen ook de weg naar Den Haag al gevonden, bijvoorbeeld onze

eigen Henri Bontenbal die met een kloppend ideologisch CDA-hart een sterke entree heeft gemaakt

in de kamer.

Maar ook in de gemeenten en provincies loopt volop talent rond.

Het is belangrijk dat zij ruimte krijgen en nieuw frisse ideeen kunnen inbrengen; zowel op inhoud als

op politieke stijl.

Terug naar Zij-aan-zij. Het is ons leidende kompas en ik ben teleurgesteld dat ik het zo weinig terug

gehoord heb in het afgelopen half jaar.

Het ging vaak over economie, of over veiligheid en we probeerden hier en daar de VVD de loef af te

steken. Een heilloze weg.

Als mensen meer VVD willen, dan kiezen ze wel voor het origineel van Rutte.

Het CDA doet zichzelf daarmee tekort, want wij hebben een veel beter verhaal dan de VVD.

En bovendien vanuit de inhoud en historie de unieke positie om te verbinden. Richting VVD, maar

ook richting partijen aan onze linkerzijde met wie wij ook veel gemeen hebben, bijvoorbeeld op het

gebied van bestaanszekerheid, solidariteit en het omzien naar elkaar.

Herstel van vertrouwen begint met verantwoordelijkheid nemen. Onze partijvoorzitter a.i. werkt

hard om met elkaar in gesprek te blijven. Dat biedt een basis voor herstel.

Zeer binnenkort komt het rapport van de commissie Spies en richting een congres is het dan tijd om

schoon schip te maken en met nieuwe mensen, met een duidelijke verbinding met de basis van het

CDA, weer te werken aan een sterk CDA.

Allereerst in de gemeenten. Want daar moet alle aandacht nu naartoe gaan.

Daar dreigt een ongelooflijke afrekening en dat mag niet worden beschouwd als ‘collateral damage’

van de schade die landelijk is berokkend.
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Belangrijk dat men in Den Haag zich bescheidener gaat opstellen ten dienste van de fundamenten

van onze partij; en die liggen voor het belangrijkste deel in de gemeenten.

Ik weet van meerdere CDA-afdelingen die worstelen met onze partij. Die zich in de steek gelaten

voelen, nog te weinig zelfreflectie zien in de partijtop en hun enorme inzet in hun gemeenten zien

verkruimelen door de landelijke perikelen.

Maar richting deze afdelingen zeg ik: jullie zijn het CDA. En landelijk gaan we sterk terugkomen. Daar

ben ik van overtuigd.

Nieuwe mensen gaan dat elan bieden. Onze partijleider die in een moeilijk fase is ingestapt kan het

zij-aan-zij verhaal vertalen naar gemeenten en laten zien waarom het CDA de partij is dat

antwoorden biedt op de grote vraagstukken van deze tijd: woningbouw, duurzaamheid, relatie

burger - overheid, kansengelijkheid, regionale economie, tweedeling.

Alleen dan kunnen we elkaar versterken. Leg de nadruk op de lokale betekenis van het CDA. We

hebben de samenleving zoveel te bieden.

Volgende week komt het partijbestuur bijeen en dan gaan we terug- en vooruitkijken. De kern van

mijn bijdrage daar heb ik nu met u gedeeld.

Uiteindelijk ben ik ervan overtuigd dat wij met elkaar de partij weer terugbrengen naar waar die

hoort; middenin de samenleving en middenin het politieke spectrum.

Een brede volkspartij waar een ieder die onze beginselen onderschrijft zich thuis voelt; van

Rotterdam tot de Alblasserwaard; van Enschede tot aan het Westland.

Hiervoor ga ik me inzetten, samen met u, en ik hoop dat ik hier voor de kracht en de wijsheid mag

ontvangen....... Dank u wel.


